
Or.0002.8.2018 

PROTOKÓŁ Nr II.2018 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 29 listopada 2018 r. w godz. 10.00 – 13.20 

w sali widowiskowej Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. IGKRiP; 

5) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 

6) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

7) Ryszard Sylpaczuk – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

8) Agnieszka Kurzyna – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 

9) Barbara Bielicka – pracownik UG Sokoły; 

10) Jacek Krzyżanowski – firma Altereco; 

11) Robert Dziak – firma Altereco; 

12) Lucjan Dziak – firma Altereco; 

13) Daniel Płoński – Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białym-

stoku; 

14) Andrzej Łoban – Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białym-

stoku. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady, który przywitał radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na 

stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo-

rządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 

13 RODO znajduje się na stronie BIP-u. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Na dzi-

siejszej sesji z przyczyn technicznych nie jest to możliwe. W związku z tym przeprowadzane będą 

głosowania imienne. Głosowanie imienne odbywa się w taki sposób, że radny po wywołaniu kolejno 

z listy przez Przewodniczącego Rady wypowiada się, czy jest „za”, „przeciw”, czy „wstrzymuje się od 

głosu”. Osoba wskazana przez Przewodniczącego sporządza imienny wykaz głosowania, który podaje 

się do publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym korespondencyjnie i na 

podane skrzynki poczty elektronicznej. Zapoznał z porządkiem obrad i zwrócił się do radnych z zapy-

taniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie po-

wiadomił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą 

być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 6 punk-

tu 7 pn. „Program priorytetowy czyste powietrze”. 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie imienne nad wprowadze-

niem proponowanych zmian w porządku obrad. 
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 Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał z listy obecności imiona i na-

zwiska radnych, a radni kolejno wstawali wypowiadali się w głosowaniu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił, że za wprowadzeniem zmiany do po-

rządku obrad głosowało 15 radnych. Wszyscy opowiedzieli się za przyjęciem porządku obrad. Wykaz 

głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia po zmianie: 

 

1. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Zgłaszanie przez radnych wniosków, interpelacji i zapytań oraz udzielanie odpowiedzi. 

4. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

2) Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wy-

mienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicz-

nego i o wolontariacie na 2019 rok; 

3) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworców, których 

właścicielem lub zarządcą jest Gmina Sokoły oraz warunków i zasad korzystania z tych przy-

stanków oraz dworców. 

5. Przedstawienie informacji na temat stanu zaawansowania realizowanych przez gminę inwestycji. 

6. Program priorytetowy czyste powietrze. 

7. Dyskusja i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu I Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół I Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

18 listopada 2018 r. do 29 listopada 2018 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3. 

Wniosków, interpelacji i zapytań radni nie zgłosili. 

 

Ad. 4. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że 20 listopada br. na wspólnym posie-

dzeniu komisji Rady Gminy Sokoły był omawiany temat ustalenia podatków na 2019 rok. Komisje 

zaakceptowały pozytywnie wniosek pana wójta o podniesienie stawek podatków od nieruchomości 

o 1,6%. Przybliżyła, że w 2017 r. została podjęta uchwała w sprawie zwolnień w podatku od nieru-

chomości. Zgodnie z jej postanowieniami zwalnia się z podatku od nieruchomości budynki mieszkal-

ne lub ich części zajęte wyłącznie na potrzeby mieszkalne położone na gruntach wchodzących w skład 

gospodarstw rolnych, a także grunty, budynki lub ich części wykorzystywane na działalność statuto-

wą, polegającą na świadczeniu (wykonywaniu) zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej w rozu-

mieniu przepisów o ochronie przeciwpożarowej. Są to zwolnienia przedmiotowe, gdyż taka jest moż-

liwość wynikająca z ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Pani skarbnik odnosząc się do kwestii 

podatku rolnego i leśnego przedstawiła, że Prezes GUS ogłosił 20 października br. ceny. Na posiedze-

niu komisji ustalono pozostawienie ceny żyta w wysokości określonej przez Prezesa GUS, tj. 54,36 

zł/q. Skutkuje to tym, że rada nie podejmuje żadnej uchwały w tym temacie. Powracając do kwestii 

ustalenia podatku od nieruchomości wyświetliła tabelaryczne porównanie stawek podatkowych obo-
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wiązujących w roku bieżącym z propozycją podniesienia ich o 1,6 % i odniesieniem do sąsiednich 

gmin. Wydruk tabeli stanowi załącznik nr 7 do protokołu, a następnie omówiła projekt uchwały 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że zdecydowaliśmy się podnieść podatki o 1,6 % 

chociaż sąsiednie gminy podnoszą podatki nawet o 2 %. Zdajemy sobie sprawę, że podwyżka podatku 

może mieć wpływ na cenę wody. Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła, że świadome ustalanie 

niskiej stawki podatku jest naruszeniem przepisów. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieru-

chomości. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść w/w projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości. Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Prze-

wodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr II/5/2018 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

2) 

 Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie Programu współ-

pracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść w/w projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienio-

nymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolonta-

riacie na 2019 rok. Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu 

współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 

rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr II/6/2018 

w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2019 rok, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

3) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IGKRiP zapoznała z wnioskiem o zmianę uchwały w spra-

wie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworców, których właścicielem lub zarządcą jest 
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Gmina Sokoły oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz dworców, a następnie 

omówiła projekt uchwały w tej sprawie. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały. 

Franciszek Kurzyna sołtys wsi Perki-Wypychy zapytał, co jeśli przystanek stoi na czyimś 

prywatnym gruncie? 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, w czym jest problem? 

Franciszek Kurzyna sołtys wsi Perki-Wypychy zapytał, czy właściciel może liczyć na jakąś 

odpłatność za zajęcie działki? Taki przystanek może komuś przeszkadzać. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że jeśli jest taka sytuacja, to zabierzemy przysta-

nek. Nie stawialiśmy przystanków na gruncie, którego właściciel nie wyraził na to zgody. Jeśli właści-

ciel nieruchomości zmienił teraz zdanie, to powinien złożyć do nas wniosek o zabranie przystanku. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść w/w projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworców, których właści-

cielem lub zarządcą jest Gmina Sokoły oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz 

dworców. Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworców, których właścicielem lub zarządcą 

jest Gmina Sokoły oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz dworców stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr II/7/2018 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworców, któ-

rych właścicielem lub zarządcą jest Gmina Sokoły oraz warunków i zasad korzystania z tych przy-

stanków oraz dworców, stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 6. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przywitał gości przybyłych na sesję, tj.: Danie-

la Płońskiego i Andrzeja Łobana z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Białymstoku oraz Jacka Krzyżanowskiego, Roberta Dziaka i Lucjana Dziaka z firmy Alte-

reco z Iwierzyc k. Rzeszowa. Poprosił pana wójta o wprowadzenie do tematu. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że zespół doradców energetycznych z Woje-

wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku chciałby na dzisiej-

szej sesji zapoznać państwa z tematem programu priorytetowego „Czyste Powietrze”. Firma Altereco 

jest producentem kotłów centralnego ogrzewania. Przedstawiciele firmy zaprezentują rozwiązania 

technologiczne, które wpisują się w program. 

Daniel Płoński z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Białymstoku omówił zasady programu i wyświetlił prezentację multimedialną nt. Program prioryte-

towy „Czyste Powietrze”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że gmina Sokoły w poprzedniej kadencji przy-

stąpiła do pilotażowego programu „Gospodarka o obiegu zamkniętym”. Omówił zadania przewidziane 

do realizacji w ramach projektu. Przedstawił, że na jednej z poprzedniej sesji gościliśmy firmę z Haj-

nówki zajmującą się produkcją kotłów centralnego ogrzewania. Dziś firma Altereco przedstawi nieco 

inną propozycję. Wielu rolników ma w swoich lasach niewykorzystany opał, który przy wykorzysta-

niu odpowiednich narzędzi może być tańszą alternatywą dla eko-groszku i peletu. 

Jacek Krzyżanowski z firmy Altereco zapoznał z ofertą kotłów biomasowych na zrębki. Wy-

druk prezentacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Radna Maria Krysiewicz zapytała, czy kocioł będzie funkcjonował w przypadku braku prądu? 

Jacek Krzyżanowski z firmy Altereco odpowiedział, że jeśli często zdarzają się zaniki prądu, 

to rozwiązaniem jest zakup UPS-a, czy urządzenia do podtrzymywania prądu.  
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Robert Dziak z firmy Altereco przekazał uczestnikom sesji materiały reklamowe. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że gmina przy skorzystaniu z programu będzie 

posiadała rębaki i infrastrukturę do przygotowania odpowiedniej frakcji odpadów drzewnych wyko-

rzystywanych jako paliwo do kotłów. Mieszkańcy gminy będą mogli z tego korzystać. Warunkiem 

jest posiadanie odpowiedniego kotła, który można nabyć przy skorzystaniu z dotacji.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy poprosił o ogłoszenie przerwy w posiedzeniu, aby zaproszeni 

goście mogli porozmawiać z zainteresowanymi mieszkańcami gminy. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 5. 

 Po przerwie przewodniczący posiedzenia wznowił obrady i przekazał głos panu wójtowi. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy omówił inwestycje realizowane i dofinansowywane przez gminę 

w 2018 r., tj.: 

 rozbudowa i przebudowa budynku GOK o Centrum Integracji Społecznej w miejscowości 

Sokoły; 

Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy oświadczyła, że w projekcie powinno 

się przewidzieć pomieszczenie na bibliotekę porównywalne z salą obrad, w której się obecnie 

znajdujemy. Gminną bibliotekę w obecnej formie można uznać jedynie za kącik biblioteczny. 

Pomieszczenie jest ciasne i nieprzystosowane do tego celu. Część książek znajduje się w za-

mkniętych szafach, co powoduje że czytelnicy nie mają do nich dostępu. Brakuje wyposażenia 

i komputerów dla czytelników. Poprosiła, aby wziąć to pod uwagę i uwzględnić w projekcie. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że pierwotnym założeniem było 

dobudowanie pomieszczenia w całości przeznaczonego pod bibliotekę. Z uwagi na to, że 

skorzystanie z dofinansowania wymaga ujęcia w projekcie Centrum Integracji Społecznej 

oznacza, że dopiero po zakończeniu 5-letniego okresu trwałości projektu będziemy mogli 

zaadoptować tam bibliotekę. Do tego czasu dobudowana część pomieszczeń będzie wyko-

rzystywana jako CIS. W pierwotnym projekcie były przewidziane przesuwane szafy i nie-

zbędne wyposażenie. Oczekiwania czytelników są dosyć spore, ale należy je przełożyć na 

rzeczywistość. Wszyscy czytelnicy obsługiwani są na bieżąco. Raczej nie ma tu długich 

kolejek. W bibliotece jest miejsce na wypożyczenia, a także na poczytanie książek. Poprosił, 

aby wziąć pod rozwagę to, że gmina Sokoły to nie to samo, co stutysięczne miasto. W dużym 

mieście jest więcej czytelników, inny budżet i inne standardy.  

 wykonanie wodociągu do nowych mieszkańców Kruszewa-Wypych; 

 przebudowa i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Drągach oraz budowa kanalizacji sanitar-

nej tłocznej na odcinku od miejscowości Dworaki Staśki do istniejącej oczyszczalni ścieków 

SUW Drągi; 

 budowa gminnego targowiska „Mój Rynek”;  

 przebudowa dróg gminnych nr 106396B ul. Ogrodowa i Nr 106397B ul. Szkolna w Sokołach 

w celu powiązania z drogami wyższej kategorii; 

 remont drogi do kolonistów Jamiołk; 

 przebudowa drogi gminnej nr 106365B /Kowalewszczyzna Kolonia-Kowalewszczyzna-

Chomice-Mojsiki/ na odcinku Kowalewszczyzna Kolonia-Kowalewszczyzna; 

 przebudowa drogi gminnej nr 106390B /Kruszewo Brodowo-Idźki Średnie/ na odcinku we 

wsi Kruszewo Brodowo; 

 przebudowa drogi gminnej nr 106378B /Nowe Racibory ulica we wsi/; 

 przebudowa drogi gminnej we wsi Rzące; 

 rozpoczęcie procedury wywłaszczenia właścicieli działki przy ul. Mazowieckiej w Sokołach 

pod budowę miejsca obsługi podróżnych; 

 dofinansowanie modernizacji ul. Kolejowej w Sokołach; 

 dofinansowanie zakupu samochodu pożarniczego dla OSP w Bruszewie; 

 pomoc przy budowie nowego Posterunku Policji w Sokołach; 

 gazyfikacja Sokół; 

 przedłużenie ul. Szkolnej w Sokołach; 
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 wykonanie dokumentacji na modernizację łącznika pomiędzy drogą powiatową, a ulicą we 

wsi w Jeńkach; 

 rozpoczęcie procedury wykonania drogi przez las do wsi Idźki-Wykno; 

 wykonanie dokumentacji na modernizację dróg gminnych w Perkach Bujenkach i Roszkach 

Sączkach; 

 poszerzenie ulicy Krzewina w Sokołach; 

 wykonanie drogi i odmulenie stawu w miejscowości Czajki; 

 realizacja rządowego programu mieszkanie plus; 

 utworzenia specjalnej strefy ekonomicznej w Krzyżewie; 

 przekonanie dyrekcji PKP do wykonania wiaduktu nad modernizowaną linią kolejową War-

szawa - Białystok. 

Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije podziękował panu wójtowi za zaangażowanie 

i przekonanie władz PKP do potrzeby wybudowania wiaduktu kolejowego. Dzięki temu 

mieszkańcy wsi położonych przy kolei nie będą musieli nadrabiać kilku kilometrów, aby do-

jechać do swoich pól położonych za torami. 

 

Ad. 7. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu gminy na 2019 rok zo-

stał przyjęty przez pana wójta zarządzeniem w dniu 15 listopada br. Radnym przekazaliśmy go na 

podane skrzynki poczty elektronicznej. Na 11 grudnia br. planujemy posiedzenie komisji, na którym 

zostanie on szczegółowo omówiony. Poprosiła radnych o zapoznanie się z przekazanymi materiałami. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że inwestycje wpisane do projektu budżetu, to tylko 

plan. W trakcie roku niektóre inwestycje nie zostaną wykonane, a na ich miejsce wprowadzimy inne. 

Będziemy o tym rozmawiać i współdecydować. W projekcie nie ujęliśmy m.in. satysfakcjonującej 

wielkości środków na dofinansowanie inwestycji drogowej w Jeńkach. Jeżeli starosta mógłby otrzy-

mać 80 % dofinansowania z funduszu dróg samorządowych, to bez sensu jest wnosić wkład po 25 % 

gmina i powiat, aby otrzymać 50 % z rezerwy mostowej. W poprzednich latach mogliśmy tak postą-

pić, ale skoro teraz premier zwiększa kilkakrotnie wielkość środków, to lepiej z tego skorzystać. 

W ostatnich latach zmieniliśmy też swoje podejście do kwestii remontów dróg dojazdowych do pól. 

Stwierdziliśmy, że lepszym rozwiązaniem niż żwir jest kruszony beton. Zarówno w tym roku, jak 

i poprzednim zakupiliśmy 7 tys. m3 tego kruszywa. Wiele osób może zapytać, dlaczego bierzemy kre-

dyt? W minionej kadencji i wcześniej rozbudziliśmy pewne nadzieje mieszkańców, które trzeba było 

zrealizować. Na wiele inwestycji otrzymaliśmy dofinansowanie, ale wśród wykonywanych zadań 

znalazły się drogi. Aplikowaliśmy o środki na ten cel, ale ich nie otrzymaliśmy. Po przenalizowaniu 

uznaliśmy, że trzeba to zrobić posiłkując się kredytem. Zaciągnięcie kredytu w wysokości 3,7 mln zł 

przy budżecie gminy w wysokości 37 mln zł nie jest jakąś tragedią. To tylko 10 % budżetu, a możemy 

maksymalnie zadłużyć się do 60%. Nie będziemy tego robić. W 2003 r. i 2004 r. mieliśmy znacznie 

większe zadłużenie. Wykonaliśmy szereg inwestycji wodno-kanalizacyjnych i bez problemu spłacili-

śmy kredyt. Poprosił o pytania i bieżącą ocenę. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 8. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował za udział w II sesji i zamknął obra-

dy o godzinie 13:20. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko 

        Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 


